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зотерапии и когнитивной гимнастики, минимизации пассивного ухода для достижения максимально возможного 
уровня самостоятельного функционирования, а не просто  осуществления ухода с целью удовлетворения основ-
ных потребностей. Внедрение модели биопсихосоциального активирующего ухода за гериатрическим континген-
том пациентов на дому обладает высокой эффективностью за счет улучшения степени опрятности пациентов на 
23,6%, повышения значения индекса Бартела на 21,5% и улучшения качества жизни на 24,7%. 
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The article presents the results of the development of the biopsychosocial model  of active care for  elderly and aged 
patients. An expert  analysis of biological and psychosocial determinants of  the quality of life of the  elderly and aged  
was taken,  and  the results of the implementation of the proposed model of qualified care for the  elderly and  aged was 
assessed. It was pointed that the model of active biopsychosocial care for the geriatric contingent of patients at home, 
aimed at improving the quality of life, consists of  biological modification of internal and external environments  of the 
patient; mainly due to maintenance activity by active  physiotherapy and cognitive exercises, minimizing passive care to 
achieve the highest possible level of independent functioning; and not just providing care to meet basic needs. Introduction 
of the biopsychosocial model  of active care of the contingent of patients at  home  has  been  highly  efficient in improving 
the tidiness of  patients by 23,6%, increasing  Bartela’s index values by 21,5 % and improving the quality of life by 24,7%.
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В работе представлены результаты сравнительного анализа данных клинического, гистологического и иммуно-
гистохимического исследований биоптатов больных  мелкобляшечным парапсориазом, крупнобляшечным парапсо-
риазом и грибовидным микозом. Впервые установлено, что увеличение  уровня экспрессии антигена лимфоцитов, 
ассоциированных с кожей Heca-452 (что по данным отдельных авторов считается признаком ранней стадии грибо-
видного микоза) имеет место также при мелкобляшечном парапсориазе и крупнобляшечном парапсориазе. Проведен 
сравнительный анализ экспрессии маркера макрофагов CD68, Т-лимфоцитов CD3, цитотоксических Тлимфоцитов 
CD8, антигена незрелых дендритных клеток СD209/DC-Sign,  при парапсориазе и грибовидном микозе. Впервые об-
наружена экспрессия антигена ВЭБ у больных мелкобляшечным парапсориазом и крупнобляшечным парапсориазом. 
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In work revealed results of the comparative analysis of data of clinical, histologic and immunohistochemical 
researches  patients with small plaque  parapsoriasis, large plaque parapsoriasis and mycosis fungoides. For the first 
time it is established that the increase in level of an expression of an antigene of the cutaneous  lymphocytes associated 
antigen of Heca-452 (that according to certain authors is considered a sign of an early stage of mycosis fungoides) takes 
place also at small plaque parapsoriasis and large plaque parapsoriasis.  The comparative analysis of an expression of 
markers macrophages CD68, T-lymphocytes CD3, cytotoxic T-lymphocytes CD8, an antigene of immature dendritic 
cells CD209/DC-Sign is carried out and at parapsoriasis and mycosis fungoides. For the first time the expression of an 
antigene of EBV is found in patients with small plaque parapsoriasis and large plaque  parapsoriasis.
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В этой статье рассматриваются исторические аспекты, еще раз об эволюции взглядов на группу парап-
сориазов Brocq L. и современные представления в изучении этих дерматозов.  С появлением новых методов 


